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av Sonja Rem bo och Tom Heyman (båda m) 
Göta älv som dricksvattentäkt 

J december I 988 fick G,öteborgs kommun stänga vattenintaget vid Alelyckan 
på grund av att vattnet blivit otjänligt efter ett stort utsläpp av föJoreningar 
från N est e Polyester i Nol. Först två veckor senare kunde älvvattnet återigen 
börja pumpas in i ledningsnätet. Denna händelse är en av många som visar 
hur sårbar vattenför örjningen till kommunerna kring Göta älv är och 
behovet av en skärpt uppmärksamhet på miljön i och kring Göta älvs 
vattenområde. 

Göta älv är dricksvattentäkt för över 500.000 västsvenskar. Älven 
transporterar tora mängder kemiska och biologiska föroreningar. Vatten
omsättningen är mycket hög. Genom att älvens vattenområde sträcker sig 
från Värmland via Vänern till kusten, är ett flertal län berörda. Tillsynsans
varet är härigenom oklart. 

Redan på 1970-talet påpekade myndigheter i Göteborgs stad, Göteborgs 
och Bohus län och Älvsborgs län detta förhållande och begärde en översyn 
från socialstyrelsen. livsmedelsverket och naturvårdsverket. Några konkreta 
åtgärder med anledning härav har emellertid inte vidtagits. 

För att uppnå en samlad syn på Göta älvs vattenområde ur mikrobiologisk 
och kemisk-teknisk synpunkt krävs att området ses som en helhet. För detta 
synsätt krävs att Göta älv med tillrinningsområde betraktas som en riksange
lägenhet och att en enda myndighet har totalansvaret. b För att detta skall bli 
möjligt. bör riksdagen snarast föreläggas förslag till erforderliga lagändringar 
och administrativa åtgärder. 

Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 
att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad som 

anförs i motionen om ansvaret för Göta älv som dricksvattentäkt. 
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